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   PROTOKÓŁ NR XXVIII/16 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 29 września 2016 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.14.40   

Obecnych na sali obrad 14 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   

Nieobecna radna Marta Suhak - Ogłaza.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Wiesław Cepielik – Zastępca Wójta Gminy Marciszów, 

Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda Skarbnik Gminy,  

Robert Greb mecenas, 

Maria Bych – Radna Powiatu Kamiennogórskiego,  

Ryszard Zawierucha – Radna Powiatu Kamiennogórskiego,  

Mieszkańcy Górnego Marciszowa, 

Mieszkańcy ulicy Dworcowej w Marciszowie, 

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

  

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji  

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2016 r.  

9/ Ochrona środowiska – gospodarka odpadami, funkcjonowanie oczyszczalni ścieków, 

rekultywacja wysypiska śmieci, odnawialne źródła energii.   

10/ Ocena zasobów mieszkaniowych – koszty, ściągalność należności, sprzedaż lokali 

komunalnych. 
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11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ przyjęcia rezygnacji z członka Komisji Rewizyjnej, 

 

b/ zawarcia przez Gminę Marciszów porozumienia z Powiatem Kamiennogórskim 

dotyczącego założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski Przedszkola 

Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych w Kamiennej Górze,  

      

c/ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Marciszów, 

 

d/ określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów.  

 

e/ ustalenia ryczałtowej stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 

przez część roku,  

 

f/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

 

g/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

 

h/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji.  

  

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Z uwagi na obecność mieszkańców złożył wniosek aby punkt 11 h, czyli uchwała w sprawie 

zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016 była podejmowana jako 

pierwsza, czyli 11a. 

 Do przedstawionego wniosku nie zgłoszono zastrzeżeń.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

1/ Otwarcie sesji  

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2016 r.  
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9/ Ochrona środowiska – gospodarka odpadami, funkcjonowanie oczyszczalni ścieków, 

rekultywacja wysypiska śmieci, odnawialne źródła energii.   

10/ Ocena zasobów mieszkaniowych – koszty, ściągalność należności, sprzedaż lokali 

komunalnych. 

11/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 

 

b/ przyjęcia rezygnacji z członka Komisji Rewizyjnej, 

 

c/ zawarcia przez Gminę Marciszów porozumienia z Powiatem Kamiennogórskim 

dotyczącego założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski Przedszkola 

Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych w Kamiennej Górze,  

      

d/ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Marciszów, 

 

e/ określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów.  

 

f/ ustalenia ryczałtowej stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 

przez część roku,  

 

g/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

 

h/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

 

12/ Interpelacje i zapytania radnych.  

13/ Sprawy różne.  

14/ Zamknięcie obrad sesji.  

 

Zmieniony porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono.   

Protokół przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

Informację z prac między sesjami przedstawił Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha, 

który poinformował, że:  

- odbyły się ogólno-powiatowe ćwiczenia z akcji kurierskiej w Bukówce,  

- odniósł się do protokołu Komisji Infrastruktury z objazdu gminy, dotyczący placu zabaw, 

przystanków i altanek i poinformował, że są coraz większe koszty takiego bieżącego 

utrzymania infrastruktury tzw. turystycznej i zabawowej oraz przystanki.    
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- przedstawił prezentację fotograficzną dotyczącą zniszczonych altanek, znajdujących się na 

terenie gminy Marciszów. Wójt poprosił o zwrócenie uwagi na charakter szkód, które mogą 

wskazywać na to, że robi to ta sama grupa ludzi. Martwi Wójta to jak to wygląda i według 

jego oceny to jest kilkanaście tysięcy, żeby to naprawić. Wójt poprosił o zaplanowanie 

pieniędzy w przyszłym roku w funduszach sołeckich nie tylko na zakup materiałów ale też       

i na wykonawstwo, w związku z coraz większą ilością zadań. W związku z tym w planach 

jest jeszcze w tym roku zrobienie alejki w Sędzisławiu i po porozumieniu z sołtysem 

Nagórnika i przeniesieniu  7 300,00 zł na Domanów rozpoczęte zostaną za te pieniądze prace 

na starym cmentarzu w Domanowie.  

 

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  

Odniósł się do wypowiedzi Wójta i poinformował, że jak zwrócił uwagę młodzieży i wezwał 

policję to policja nie znalazła dowodów a sołtysa opisano w intrenecie. Interweniował            

w Urzędzie i opracowano regulamin, ale to nic nie pomaga.  

 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Ad.8.   

Analiza realizacji budżetu za I półrocze 2016 r.  

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o wyrażenie swojego zadnia na temat analizy 

realizacji budżetu za I półrocze 2016 r.  

Radny Adam Ryżowski  

Zauważył że niepokojąca jest realizacja wykonania zadań inwestycyjnych za I półrocze. To są 

śladowe sprawy. Proponuje, aby w przyszłym roku pilnować dynamiki wykonania tego, bo 

teraz będą wykonywane prace na szybkiego i tak, żeby tylko były wykonane. Prosi tego 

unikać, bo później są takie efekty jak np. przy drogach.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

wyjaśnił, że  z reguły jest tak, że w II półroczu następuje konsolidacja tych prac na podstawie 

umów a umowy są zawsze zawarte do określonego czasu. Zdecydowanie już ruszyły 

inwestycje we wrześniu, następnie w październiku powinniśmy się zbliżać ku końcowi. 

Wynika to z ogromnej ilości uzgodnień i ustaleń. Przykładem tego może być np. budowa 

chodnika.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o opinię Przewodnicząca Komisji Budżetowej.   

Radny Edmund Orzechowski  

Jako zastępca Przewodniczącej Komisji Budżetowej poinformował radnych, że Komisja na 

dzisiejszym posiedzeniu poddała analizie sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze      

i nie ma większych uwag.  

 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała opinię nr I/193/2016 z dnia 7 września 2016 roku 

składu Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonej przez Wójta Gminy Marciszów 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Marciszów za I półrocze 2016 roku.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9.   

Ochrona środowiska – gospodarka odpadami, funkcjonowanie oczyszczalni ścieków, 

rekultywacja wysypiska śmieci, odnawialne źródła energii.   

Informację o gospodarce odpadami komunalnymi na terenie gminy Marciszów przedstawiła 

Maria Bych – kierownik referaty RGiOŚ.  
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Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

 

Radny Adam Ryżowski  

- Poprosił o przygotowanie na piśmie informacji o faktycznych kosztach składowania na 

składowisku w Lubawce, bo tutaj mówimy że staniemy niedługo przez problemem podwyżki 

za śmieci. Nie zgadza się z tymi argumentami i nie podniesie ręki, żeby karać ludzi podwyżką 

cen za tych, co nie płacą. Są inne mechanizmy i te mechanizmy musimy wdrożyć.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Zlecił przygotowanie stosownej informacji w ciągu 2 tygodni.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Uważa, że powinniśmy skorzystać z wzorców zachodnich, gdzie każda plastikowa butelka nie 

jest wyrzucana, bo kosztuje. To samo jest ze szkłem i nie byłoby tych butelek porozrzucanych 

na ulicach, bo każdy wiedziałby, że to jest pieniądz. Sugerowałaby takie zmiany.  

Radny Władysław Wróblewski  

Nawiązał do wypowiedzi pani Bych i stwierdził, że tu chodzi o szybsze zareagowanie             

w temacie np. przeprowadzenie kontroli weryfikacyjnej mieszkańców na wioskach                 

zgodnie z zawartymi umowami.  Proponuje, aby iść w tym kierunku.  

Radny Edmund Orzechowski  

Zasugerował profilaktykę i zaproponował zrobienie spotkań mieszkańców z przedstawicielem 

gminy, dotyczące segregowania śmieci.   

Radny Andrzej Mitczak  

Zauważył, że w punkcie, który omawiamy nic nie usłyszał nic w temacie odnawialne źródła 

energii. Do roku 2020 Polska ma spełnić pewne warunki, założone z UE. W tej chwili duży 

nacisk będzie się kładło, żeby te instalacje powstawały. My jako gmina podjęliśmy jakiś krok, 

zrezygnowaliśmy. Im będzie bliżej 2020 roku tym państwo będzie mniej ingerowało w to 

finansowo i dobrze by było, żeby wzorem innych gmin, żeby cokolwiek mieszkańcy mogli 

skorzystać z tej dotacji, która jest lub będzie, bo później będzie już za późno.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Odniósł się do kontroli i stwierdził, że tak naprawdę nie musimy kontrolować, bo ci co 

odbierają śmieci to robią zdjęcia, informują i dzwonią pytając czy odbierać czy nie, natomiast 

oddzew jest taki jak z tym walczyć. Puki co płacimy stawkę, bo nie mamy wpływu na  

ściągalność od tych co nie płacą.  

 

W dalszej części posiedzenia Wiesław Cepielik Zastępca Wójta Gminy Marciszów omówił 

odnawialne źródła energii.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań  nie zgłoszono.  

 

Ad.10.   

Ocena zasobów mieszkaniowych – koszty, ściągalność należności, sprzedaż lokali 

komunalnych. 

Informację nt. zasobów mieszkaniowych sporządzoną przez Piotra Nikitinga przedstawił 

Radzie Marek Banaś.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.   

 

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała na jakiej zasadzie odbywa się przydział lokali mieszkalnych bądź sprzedaż lokali 

komunalnych? Czy jest jakaś komisja i co jest brane pod uwagę?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  
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Odpowiedział, że jest lista i zależy to od tego kto i ile czeka i wielkości rodziny. Taką analizę 

przygotowuje referat i daje propozycje. Co do sprzedaży to ci, co chcą kupić i są najemcami 

to sprzedajemy mieszkania, ale od wejścia w życie nowej uchwały likwidującej ulgę 99% nie 

sprzedano żadnego lokalu i prawdopodobnie już nie sprzedamy, więc trzeba byłoby się 

zastanowić czy nie wrócić na tą starą ulgę w kontekście kwot, jakie dokładamy do wspólnot 

przy remontach.  Jeżeli zwalnia się mieszkanie i żeby nie oddać tego prawie za darmo to 

próbujemy sprzedać w drodze przetargu. Wyceny są bardzo duże i jeżeli nie udało się 

sprzedać takiego lokalu to wtedy dajemy z przydziału i taki lokal jest w tej chwili                   

w Wieściszowicach.  

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała czy ma rozumieć, że nie ma żadnej komisji przydzielającej mieszkania?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Wyjaśnił, że komisja była powołana ale ruch mieszkań jest tak mały i jak jest na liście około 

30 osób a jeden lokal około dwudziestokilkumetrowy to wiele dużych rodzin się po prostu nie 

mieści.  

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała czy brane jest pod uwagę to, że zwalnia się mieszkanie np. w Sędzisławiu i dostaje    

w pierwszej kolejności mieszkaniec Sędzisławia ten który złożył podanie, czy przydziela się 

te mieszkania innym mieszkańcom naszej gminy?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Odpowiedział, że z reguły mieszkaniec Sędzisławia. Jeżeli mówimy o ostatnim lokalu to 

otrzymała to pani, która mieszka w Sędzisławiu. Gdybyśmy dalej szli to podatki trzeba 

byłoby wydatkować tylko na wieś, na której zebrano i nie wiadomo czy byłoby to zgodne        

z prawem.  

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała czy w tym konkretnym przypadku ta osoba dostała przydział na mieszkanie czy to 

mieszkanie wykupiła?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że przydział na mieszkanie z opcją wykupu, dlatego że chce jak najwięcej 

uciekać z mieszkań, żeby nie ponosić kosztów.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Poddała radnym pod rozwagę kwestię zmiany uchwały w sprawie zmiany bonifikaty, 

dotyczącej wykupu mieszkań.    

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Zaproponował, aby Komisja Infrastruktury przeanalizowała kwestię ograniczenia tej ulgi, 

zastanowiła się nad tym i dała odpowiedź w przyszłym roku.   

 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  

 

Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 

 

Radny Adam Ryżowski  

W imieniu klubu radnych złożył wniosek o ściągnięcie dofinansowania ulicy Dworcowej                

w kwocie 75 000,00 zł., pozostawienia kwoty na monitoring placu zabaw i Domu Kultury, 

uzasadniając tym, że do realizacji mamy w  tej chwili przedsięwzięcia, które zostały 
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zaplanowane w budżecie od początku roku 2016 tj. Wieściszowice, Marciszów koło budynku 

nr 80 i droga Ciechanowice. Realizacja tych zadań przeciągnęła się do miesiąca października 

i są obawy, że ta realizacje będzie zagrożona. Ściągnęliśmy w tym roku planowaną                 

w budżecie drogę w Sędzisławiu z przyczyn uzasadnionych. Od dwóch lat wałkujemy temat 

ulicy przy wodociągach w Marciszowie, gdzie trwa spór pomiędzy Starostwem a Gminą 

Marciszów o właściciela tej drogi, ale pomimo wszystko patrząc na stan tej drogi                      

i zaangażowanie chociażby radnego w tą sprawę stoimy na stanowisku, że można zacząć 

rozmowy ze starostą i podobnie jak w Nagórniku można tą inwestycję wykonać.  

Wniosek klubu polega na tym, żeby zdjąć na dzień dzisiejszy ze zmian w budżecie albo nie 

przyjąć tych zmian, usiąść i przeanalizować czy inwestycja na ulicy Dworcowej musi sięgać 

aż tak daleko. Jesteśmy skłonni uznać rację Wójta, że jest to ciągłość inwestycji, która jest na 

ulicy Głównej i zakończenie tego etapu chodnikowania do budynku koło fryzjera. Natomiast 

uzyskując informację, że część nie będzie robiona terenu kolejowego, bo kolej nie wyraziła 

zgody a będzie robione zaplecze tej ulicy stoimy na stanowisku, że jeżeli mamy robić 

parkingi a ludzi puszczać po drogach, gdzie są dziury to wybieramy naprawę tych dróg           

a później róbmy parkingi.   

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Stwierdziła, że stoi na takim samym stanowisku i korzystając z tego, że jest sprzęt i materiały 

jest jak najbardziej za tym, żeby te chodniki powstały. Natomiast jeżeli chodzi o bazę nie 

mówimy nie ale są mieszkańcy, którzy czekają dłużej na obiecane drogi, nie ma w ogóle 

żadnego chodnika, asfaltu. Jako przykład podała drogę w Wieściszowicach  

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

Wyjaśniła że projekt zmian w budżecie jest w gestii Wójta. Rada albo przyjmuje projekt albo 

go nie przyjmuje.  

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha  

- Stwierdził, że jest zaskoczony uzasadnieniem radnego Ryżowskiego, który jest skłonny 

przekazać pieniądze na drogę powiatową, natomiast na chodnik w swojej gminie pieniądze 

odrzuca. To nie urodziło się dzisiaj, tylko od wielu lat jest planowany ten chodnik. Droga była 

niszczona poprzez kanalizację, wodociąg oraz telekomunikację wcześniej. W tej chwili ten 

chodnik był tylko połatany po wszystkich rozkopach i przy opadach deszczu ludziom woda 

spływa na podwórka.  

- poprosił o poparcie wniosku w sprawie zamontowania lustra albo znaku „stop” na 

skrzyżowaniu ulicy Włókienniczej z Główną,   

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Stwierdziła, że nie słyszała głosów sprzeciwu odnośnie samego chodnika.  

Radny Edmund Orzechowski  

Stwierdził, że biorąc pod uwagę zapis w uchwale rozumie, że mówimy tylko o budowie 

chodnika, pierwsze słyszy o parkingu.   

Skarbnik Gminy Krystyna Magda  

Wyjaśniła, że to zadanie nazywa się tak samo.  

Radny Adam Ryżowski  

Poprosił o dokumentację na to zadanie, ponieważ na komisji powiedziano radnemu co innego.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odniósł się do wypowiedzi z komisji i poinformował, że ustalenia z komisji budżetowej 

zostają podtrzymane i powtórzył, że wykorzystujemy tą inwestycje, która jest prowadzona na 

drodze wojewódzkiej. Przebudowa całego systemu kolejowego w Marciszowie spowodowała 

to, że pociągi jeżdżą szybciej i jest coraz więcej turystów. To jest centrum wsi gminnej i to 

jest pierwszy element przebudowy całej ulicy Dworcowej, dlatego że dwa tiry stojące na tej 

zatoczce blokują na okrągło oświetlenie i zamiast oświetlać ulicę Dworcową to oświetlają 

swoje plandeki. Więc tam kolejnym etapem, nie dzisiaj, będzie wykonanie parkingu, po to 
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żeby te tiry nie będą mogły tam stać. Jeśli chodzi o Sędzisław ustaliśmy z paniami radnymi        

i nic się w tym kierunku nie zmienia. Decyzja zapadła w przyszłym roku pierwsza droga         

z funduszu ochrony gruntów w rolnych jest w Sędzisławiu. Nie ma sporu co do 

właścicielstwa drogi tylko jest spór z powiatem co do mostu, który jest w 80% użytkowany     

i niszczony przez wodociągi. Natomiast droga jest niewątpliwie powiatowa. Zgodnie               

z ustaleniami Wójt rozpocznie rozmowy z powiatem i planujemy po nowym roku dołożenie 

reszty do tego, co zaplanuje starosta przy podpisaniu porozumienia. Dodatkowo zaraz po 

nowym roku zaplanuje przy udziale powiatu kontynuację chodnika od wojewódzkiej do 

wiaduktu. Podtrzymuje wszystko, co powiedział na Komisji Budżetowej i prosi                       

o przegłosowanie tych zmian, żeby zakończyć pewien etap, korzystając z tego, że jest plac 

budowy. Resztę propozycji przedstawi przy projekcie budżetu przy założeniu, że te są 

priorytetem.  

Radny Dawid Chęciński  

Nawiązał do wypowiedzi i deklaracji Wójta, również poprosił o przyjęcie tej uchwały.   

Radny Piotr Gwóźdź  

Poinformował o przebiegu rozmów ze starostą, twierdząc że w powiecie nie ma pieniędzy na 

to, żeby zrobić cokolwiek na tej drodze.  

Radna Danuta Wojtas  

Zapytała Wójta co będzie jak się urodzi następny pomysł w 2017 roku i drogi w Sędzisławiu 

znowu nie będzie?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że z niczego się nie wycofuje. Na tą drogę w 100% dostaniemy dofinansowanie      

z funduszu ochrony gruntów rolnych, natomiast odnośnie drogi powiatowej zamierza 

wykorzystać firmę, która wygra przetarg na drogę w Sędzisławiu. Na przyszły rok ta droga 

jest priorytetem.  

Radna Danuta Wojtas  

Uważa, że źle zrobiła, bo jak była rozmowa nt. tych 50 000,00 zł., bo może należało zrobić 

część drogi  a reszta pieniędzy by się znalazła.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że rozpatrywał naprawę częściową tej drogi, ale nie ma sensu robić 

szczątkowo. Załatwił ferezowina i na dniach uzupełnimy te dziury, żeby zmiana można 

przejechać i odśnieżyć zimą.  

Radny Marcin Frasunek  

Stwierdził, że chodnik nie kończy się na tej inwestycji, bo będzie jeszcze zrobiony plac.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Ponownie powtórzył, że jest to pierwszy etap przebudowy całej ulicy Dworcowej. 

Wykorzystamy również ETF, który z nami ma umowę i zniszczył nam w dużej części drogę. 

Następnie zastanowimy się nad tym placem na rondzie i jak znajdziemy jakieś środki to 

wtedy będziemy to wykonywać.  

Wójt ponownie poprosił o zaakceptowanie tych zmian i ponownie podtrzymał wcześniej 

składane zapewnienia.    

Radny Marcin Frasunek  

Zapytał czy ten chodnik nie mógłby poczekać i zaproponował przekazanie swojej diety na 

poczet np. dokumentacji? 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Stwierdził, że jest odpowiedzialny i jako organ wykonawczy jak coś proponuje to jest to 

przemyślane. Są pewne kolejności, które należy zachować i w tym momencie wykorzystuje 

koniunkturę, która w tej chwili jest.   

Radny Adam Ryżowski  

Poprosił o 5 minut przerwy dla klubu. 
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła przerwę. 

Po przerwie.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Poprosiła o przedstawienie stanowiska Klubu.  

Radny Adam Ryżowski  

Poinformował, że po rozmowie z Wójtem i po uzgodnieniach, że w przyszłorocznym 

budżecie będzie zaplanowana droga w Sędzisławiu i droga na ulicy Nadrzecznej                     

w Marciszowie Klub podjął decyzję, że poprze ten projekt zmian z tymi gwarancjami, które 

Wójt publicznie powiedział na sesji.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Dodał do tej wypowiedzi, że przeprosił również za wprowadzenie chaosu na komisji 

rolnictwa. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 6 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/132/16 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Podziękował radnym za podjęcie uchwały i zapewnił, że podtrzymuje wszystko co zostało 

powiedziane.  

b/ przyjęcia rezygnacji z członka Komisji Rewizyjnej, 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Zwrócił się z pytaniem do radnej Danuty Wojtas czy podtrzymuje swoje stanowisko?  

Radna Danuta Wojtas  

Potwierdziła, że podtrzymuje swoje stanowisko.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 9 głosów / radna D. Wojtas, radny  M. Frasunek, radny E. Orzechowski, , radny          

D. Chęciński, radny W. Wróblewski, radny A. Ryżowski, radny A. Mitczak, radny                      

K. Nowakowski, radny M. Wolak, / 

„przeciw” – 2 głosy /  radna J. Adamczyk, radny J. Polański/,  

„wstrzymuje się” – 3 głosy /, M. Dzik, radny P. Gwóźdź, radna Czesława Olejniczak/ 

nieobecna radna Marta Suhak - Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 7 

do protokołu.  

 Uchwała otrzymała nr XXVIII/133/16 

c/ zawarcia przez Gminę Marciszów porozumienia z Powiatem Kamiennogórskim 

dotyczącego założenia i prowadzenia przez Powiat Kamiennogórski Przedszkola 

Specjalnego w Zespole Szkół Specjalnych w Kamiennej Górze,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 8 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/134/16 
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d/ Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Marciszów, 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Złożył wniosek do projektu uchwały o przedłużenie terminu odbioru śmieci po imprezach 

masowych w każdym przypadku do 24 godzin.  

Maria Bych – kierownik referaty RGiOŚ.  

Stwierdziła, że projekt był opiniowany przez sanepid i zmiana godzin może kolidować            

z opinią sanepidu.  

Rada nie wniosła sprzeciwu do wniosku radnego Wolaka. 

Innych uwag i pytań.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały po zmianach. 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/135/16 

e/ określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Józef Żukrowski Sołtys Wsi Nagórnik  

Zgłosił wątpliwości dotyczące zapisu szkła i zapytał czy nie powinien być zapis „szkło 

opakowaniowe”? 

Maria Bych – kierownik referatu RGiOŚ.  

Wyjaśniła zgłoszone wątpliwości.  

Innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 10 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/136/16 

f/ ustalenia ryczałtowej stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych nieruchomości 

wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie 

przez część roku,  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Zgłosił uwagę do zapisu w par. 1 pkt 2 projektu uchwały. Uważa, że zapis powinien brzmieć 

„jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób nieselektywny”.   

Radny Edmund Orzechowski  

Zgłosił wątpliwości do uwagi wniesionej przez radnego Wolaka.  

Maria Bych – kierownik referatu RGiOŚ.  

Potwierdziła prawidłowość zapisu w przygotowanym projekcie uchwały.  

 

W toku dyskusji ustalono, że Rada podda pod głosowanie projekt w przygotowanej wersji        

a o ewentualnych uwagach zadecyduje nadzór Wojewody.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk 

odczytała treść projektu uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu:  

„za” – 13 głosów / radna J. Adamczyk, radny J. Polański, radna D. Wojtas, radny                  

M. Frasunek, radny E. Orzechowski, , radny D. Chęciński, radny W. Wróblewski, radny       

A. Ryżowski, radny A. Mitczak, radny K. Nowakowski, M. Dzik, radny P. Gwóźdź, radna 

Czesława Olejniczak/, 

„przeciw” – 0 głosów /,  
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„wstrzymuje się” – 1 głos /Radny M. Wolak , / nieobecna radna Marta Suhak - Ogłaza / 

przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 11 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/137/16 

 

g/ terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 12 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/138/16 

h/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 14 głosami „za” /nieobecna radna Marta Suhak - 

Ogłaza / przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 13 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXVIII/139/16 

Radny Edmund Orzechowski  

Zapytał czy te deklaracje dotyczą właścicieli domków jednorodzinnych i rekreacyjnych?  

Maria Bych – kierownik referatu RGiOŚ 

Odpowiedziała, że wszystkich. Nawet wspólnot.  

 

O godzinie 14.00 salę narad opuścił radny Dawid Chęciński. 

 

Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Władysław Wróblewski  

Zwrócił się do Radnej Powiatu Marii Bych i powiedział, że dzisiaj może skorzystać, bo pani 

Marii już nie było jak dziękował za pomoc w załatwieniu sprawy z rurą na drodze 

powiatowej. Z drugiej strony chce cofnąć podziękowanie dla Urzędu Gminy za załatwienie 

sprawy lecz sprawa została niezałatwiona ale z mojej strony panie Wójcie. Jako radny Gminy 

Marciszów – wioski Domanów, Pustelnik i Nagórnik bardzo serdecznie proszę o pomoc tym 

mieszkańcom wykopania przez gminę koparką gminną, co deklarują że zapłacą za wykop.  

Panie Wójcie, dziękuję Panu bardzo za to, że Pan się zaangażował na komisji infrastruktury      

i rolnictwa w tą sytuację, co jestem Panu bardzo wdzięczny, że pan Jacek Popardowski 

przyszedł i wyjaśnił sprawę. Dziękuje Panu bardzo, natomiast prosiłbym Panią 

Przewodniczącą o odczytanie oświadczenia mieszkanki, które napisała mi we wtorek.  

Oświadczenie, co jest przykro mi stwierdzić nieprawdą że ktoś był, że ktoś rozmawiał. 

Naprawdę czy mieszkańcy mnie popierali w wyborach na radnego, ci co akurat potrzebują tej 

pomocy czy nie, to jest nieistotne. Jestem radnym dla wszystkich. Bardzo tutaj proszę pana 

Wójta, dzisiaj wjechały sprzęty na tą drogę, czy to jest problem, żeby ta koparka pojechała 

tam, wykopała i wrzuciła tam co kupiona jest ta rura w tą drogę i kończy się temat. Czy to jest 

naprawdę gra świeczki. Naprawdę, szczerze proszę Pana Panie Wójcie, nie chcę tutaj 

rozdmuchiwać sprawy, bo to jest niepotrzebne. Jeżeli ta pani pisze pismo, oświadczenie, że 

nikt nie był, nie rozmawiał, więc na prawdę bardzo Pana proszę panie Wójcie, nie róbcie           

z nikogo . 
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Stwierdziła, że faktycznie to pismo potwierdza to, co powiedział radny Wróblewski i zapytała 

Wójta czy jest możliwość załatwienia sprawy tak jak sugeruje mieszkanka czy radny?   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział: że po pierwsze to nie jest sprawa gminy, to trzeba jasno i wyraźnie stwierdzić. Po 

drugie kierownik Zdunek z panem Popardowskim był i rozmawiał i to jest kompletne 

nieporozumienie. Na komisji pan Popardowski przedstawił jasną treść rozmowy. Robimy 

piekło od miesiąca za coś, co nie jest zadaniem własnym gminy. Pan Władek stwierdza, że ta 

pani zapłaci to niech sobie firmę wynajmie, tą która robi drogę. Mają koparki, mają wszystko. 

Chciałem pomóc istotnie ale nie chciałbym kolejny  raz mówić o czymś, co nie jest sprawą 

gminy. Rodzą się jakieś oświadczenia, pomówienia. Nie sądzicie państwo, że kierownik 

referatu wraz z majstrem kłamią. Nie mają takiego interesu. Osobiście wtedy ich wysłałem  

po tej sesji, żeby sprawdzili. Wniosek nasuwa się nam bardzo prosty. O wiele taniej jak 

nastąpi awaria,  będzie wykonanie przewiertu jak otwartego przekopu. Nie wiemy jaka 

głębokość, trzeba dopiero próbować wejść. Nie wiemy gdzie ta rura, trzeba ją znaleźć. Nie 

wchodzimy na alejkę w Sędzisławiu, bo operator ma boleriozę i już choruje trzeci tydzień. 

Ale nawet nie chodzi o to. Mamy zadnie własne dostarczanie wody, ale ten wodociąg nie jest 

nasz, więc w przypadku takiej sytuacji możemy wskazać punkt poboru wody lub dowozić 

wodę. Idziemy dalej i natomiast jak nastąpi awaria, bierzemy firmę i pomożemy tej pani.  Nie 

chciałbym, aby to było ambicjonalne zadanie pana Władka jak obiecał. Ja też obiecałem, ale 

okazało się, że nie ma takiej potrzeby bo woda jest. Pani stwierdził jasno, że na razie tylko 

wykopać, zakończyć na krawędzi drogi a później jak będzie awaria jak będziemy próbowali 

podłączyć to trzeba rozebrać płot, kostkę u tej pani, trzeba wykopać a przy okazji można by 

było również uszkodzić ten nowy asfalt oraz pobocze. Nie ma w ogóle tematu, bo to nie jest 

gminy a jeżeli już ta pani chce to jaki problem? Oni mają koparki, porozmawiać, wykopie       

i zapłaci. Nie ma tematu dla gminy a jeszcze robienie z Wójta kłamcy, bo takie teksty były.     

Ja się nie obrażam. Jestem osobą publiczną i muszę mieć twardą skórę, ale nie może tak być, 

żebyśmy stali tutaj naprzeciwko wójt  - radny i kto kłamie.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Powiedziała, że nie będziemy tutaj rozstrzygać tego w tej chwili.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział: niech pani Pawłowska poczeka i jak nastąpi awaria to pomożemy szybciutko 

firmie. Wchodzą, komputer, przewiert robią i znacznie dalej zrobią ten przewiert niż krawędź 

drogi.  

Radny Władysław Wróblewski  

Powiedział: Panie Wójcie nikomu nic nie obiecywałem jako radny i nie chcę tu używać 

złośliwych słów w stosunku do Pana, Panie Wójta, tylko jeżeli prywatnym mieszkańcom 

gminy Marciszów koparkę czy ciągniki się wysyła i robi to dobrze jest. Jeżeli tu potrzebna 

jest, to Pan takiej potrzeby nie widzi ale gminny ciągnik potrafi być na prywatnej posesji         

i usługi robić to jest dobrze. Teraz inna kwestia, jeżeli Pan to kwestionuje, że pani Pawłowska 

tego nie pisała, prosiłem Panią Przewodniczącą o odczytanie tego oświadczenia wszystkim 

radnym, żeby wiedzieli jaka sytuacja. Pan Wójt musi swoje racje przedstawić na swoją stronę, 

natomiast jeżeli się mieszkańcy zwracają ja to muszę wyjaśnić. I wszystko na ten temat. Jeżeli 

nikt nie był, nie rozmawiał więc o czy tu my rozmawiamy. 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Stwierdziła, że tylko potwierdziła to co jest napisane w tym piśmie z tym, co przedstawił 

radny.  

Radna Powiatu Maria Bych  

Wyjaśniła na czym polegała jej rola w tej sprawie.  
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Józef Żukrowski Sołtys Wsi Nagórnik  

Zapytał radnego Wróblewskiego, o który odcinek drogi chodzi?  

Radny Władysław Wróblewski  

Udzielił odpowiedzi sołtysowi Żukrowskiemu.   

Radny Kazimierz Nowakowski  

- Zapytał Wójta kiedy odpowie mieszkańcom na temat wodociągowania i kanalizacji? 

- zadał pytanie radnej powiatowej o zaczętą drogę powiatową w Pastewniku i poprosił             

o interwencję  w sprawie odśnieżania tego odcinka drogi,  

- zapytał o roboty jakie są przeprowadzane na łączniku między Pustelnikiem a Gostkowem,   

Radna Powiatu Maria Bych  

Wyjaśniła, że ten temat poruszyła na sesji we wtorek, że przyjechała firma i nie dokończyła 

roboty i wniosek został zapisany. Odnośnie drogi wie, że strona od Gostkowa została 

zrobiona a powiat nie ma pieniędzy.  

Józef Żukrowski Sołtys Wsi Nagórnik  

Uzupełnił, że w ubiegłym tygodniu z Nagórnika został sprzęt zabrany na drogę między 

Pustelnikiem a Gostkowem i w jakiej to formie zostało zrobione to nie wie, ale jest to             

w miarę zrobione.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Nowakowskiego, że na sesji czerwcowej odpowiedział, 

że koncepcja na wodociągowanie została zlecona do końca czerwca a kanalizacja do końca 

września. Koncepcja przewiduje od Świdnika pompowanie na Pastewnik i z Pastewnika 

grawitacyjnie rozprowadzana jest woda na Domanów, Pustelnik i Nagórnik. Wartość              

i  długość tej sieci, biorąc pod uwagę ceny jakie były w Ciechanowicach, to około 6 – 8 

milionów złotych. Odnośnie kanalizacji, jeżeli Bolków nie podepnie, to my na końcu 

Domanowa budujemy niedużą oczyszczalnię, która oczyść ścieki z Pastewnika i Kocikowa     

a Nagórnik ma iść w kierunku turbo – jet na końcu wsi w kierunku Półwsi. Również do 

Domanowa byłyby sprowadzone z  drugiej górnej części Pustelnika. To jest kolejne około     

10 milionów i sumując koszt dokończenia całkowitego wodociągowania i kanalizowania 

oprócz Ciechanowic to około  20 milionów złotych.  

Radny Kazimierz Nowakowski  

Zapytał czy w tej sprawie złożyliśmy jakiś wniosek? 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że mamy koncepcję i dopiero będziemy próbować ustalić jakie środki możemy 

pozyskać.  

 

Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Adam Ryżowski  

- Poprosił Wójta o spowodowanie odpowiedzi na pismo radnego, jakie złożył około 30 dni 

temu odnośnie pisma z Nadleśnictwa Kamienna Góra do Urzędu Gminy w sprawie zatoczek 

w kierunku kolorowych jeziorek.   

- zaproponował Wójtowi aby przyjrzał się sprawie potraktowania pracowników Urzędu 

Gminy przez sołtysa z Sędzisławia przy rozkładaniu namiotów, ponieważ po rozmowie           

z osobą postronną okazuje się, że to sołtys z Sędzisławia miał rację,   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

- zaproponował radnemu, aby udał się do referatu, zajmującego się sprawą,  

- odnośnie konfliktu pomiędzy pracownikami a sołtysem stwierdził, że tylko powiedział to co 

zostało mu przekazane.  

 



    

 14 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Poprosił Radną Powiatową o interwencję w sprawie wycięcia drzew i wykoszenie terenu 

wokół Wapiennika w Ciechanowicach,  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Dodał, że osobiście rozmawiał z właścicielem, ponieważ chciał to odkupić i odremontować, 

ale właściciel nie zgodził się.  

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław 

- podziękował radnemu Ryżowskiemu za śledztwo, które zostało rzetelnie wykonane, 

ponieważ został pomówiony,  

-  nawiązał do dróg w Sędzisławiu,  które zostały zniszczone w 2007 roku przez powódź. 

Uważa, że powinny być one zrobione zaraz po powodzi a nie 10 lat później.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
- odnośnie incydentu przy rozkładaniu namiotów w Sędzisławiu poinformował, że nie będzie 

przeprowadzał kolejnych rozmów i uważa sprawę za zamkniętą,   

- przypomniał ile miał nieprzyjemności od radnych i mieszkańców za wyrażanie zgody na 

drogę przez łąki w Sędzisławiu i prosi patrzeć na to z wielu punktów widzenia. Wojewoda nie 

zaliczył tej drogi do dróg popowodziowych i stąd nie było środków na tą drogę.  

Włodzimierz Stefański mieszkaniec Pastewnika  

Poprosił Wójta o przeprowadzenie rozmów z powiatem jaworskim o ujęcie do utrzymywania 

zimowego odcinka drogi między Płoniną a Pastewnikiem.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Obiecał, że będzie rozmawiał ze starostą jaworskim w tej sprawie.  

Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  

Podziękował radnym za podjęcie dzisiejszej uchwały w sprawie ulicy Dworcowej.   

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Zapoznała Radę z pismami jakie wpłynęły do biura rady: 

- pismo radnej Danuty Wojtas, informujące o rezygnacji z funkcji członka Komisji 

Rewizyjnej / pismo stanowi załącznik nr 14 do protokołu/,  

- pismo z gminy Złotoryja o wsparcie finansowe dla pogorzelców z tamtejszej gminy / pismo 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu/,  

- pismo Ryszard Zawieruchy o poparcie przy zamontowaniu lustra przy ulicy Włókienniczej    

z Główną /pismo stanowi załącznik nr 16 do protokołu/,  

Radny Edmund Orzechowski  

Poprosił o ujęcie również w tym piśmie zamontowania takiego lustra w Świdniku, które około 

pół roku temu zostało zdjęte. 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady  

Zaproponował, aby wysłać takie pismo z Urzędu z informacją, że Rada również popiera.   

Radny Władysław Wróblewski  

- złożył wniosek o protokołowanie protokołów z komisji opisanych w pełnym wymiarze             

i z pełnymi wypowiedziami osób, które uczestniczą w komisjach.  

- poprosił o udostępnienie nagrania z Komisji Infrastruktury Technicznej z miesiąca sierpnia.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Powiedziała radnemu Wróblewskiemu, że jako radny ma prawo pójść do biura, odsłuchać         

i zajrzeć do protokołu.   

Radny Piotr Gwóźdź Przewodniczący Komisji Infrastruktury  

Przedstawił sytuację jaka miała miejsce na komisji. Radny Wróblewski miał uwagi do 

wypowiedzi pana Wójta, ponieważ chciał aby w 100% wszystko było wpisane w protokół. 

Stwierdziliśmy, że tak nie da rady napisać protokołu w i są najważniejsze punkty zapisane. 

Później jednogłośnie zostało przegłosowane, że zostaje ten protokół. Całość jest nagrana         

a protokół to jest skrót najważniejszych rzeczy.  
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Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Zwróciła się do radnego Wróblewskiego z informacją, że protokół zawiera najistotniejsze 

sprawy, natomiast jeżeli chce poznać całą treść jest ona w zapisie elektronicznym i można 

pójść i poprosić o odtworzenie a jeżeli jest coś ważnego, co nie zostało zapisane zawsze 

można wnieść wniosek o uzupełnienie o pominiętą kwestię.  

Radny Władysław Wróblewski  

powiedział, że nie ma pretensji, bo pani protokolanta powiedziała panu Przewodniczącemu        

i pan Przewodniczący się zapytał, natomiast był pan Jacek Popardowski tłumaczył tutaj, był 

Zastępca Wójta i byłem przekonany, że to jest rzetelna odpowiedz radnemu i wszystko. I nic 

się nie dzieje. Dlatego jak pan Przewodniczący poprosił o zagłosowanie protokołu, bo nie 

mógł podpisać protokołu to przegłosowałem to, że wyrażam na to zgodę. Natomiast nie 

wiedziałem, bo bym tego nie zrobił, że zostałem oszukany przez pracownika Urzędu Gminy 

przy obecności Wice Wójta. To już jest skandal. Radnego się robi śmieciem. To jest 

wszystko, tak stwierdzam, bo nikt nie był. Na to jest to oświadczenie i dlatego, pani 

Przewodnicząca, prosiłem o odczytanie radnym tego oświadczenia. Robi się ze mnie kozła 

ofiarnego. Zgoda, że Pan mówi prywata, ale jak się robi gdzieś indziej prywatę to jest dobrze, 

tylko że tutaj nie i dlatego Pani Przewodnicząca zgłaszam wniosek formalny o protokół od       

a do z dla mnie jako radnego.   

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Odpowiedziała, że przykro jej ale w ten sposób nie zapisuje się protokołów. Najważniejsze 

sprawy są ujęte, jeżeli coś zostało nie zapisane a panu zależy na tym to można wnioskować       

o dopisanie i może pan to jeszcze zrobić.    

Radny Władysław Wróblewski  

Powiedział: właśnie wnioskowałem, tylko powiedziano mi, przekonano mnie, urzędnicy, 

Zastępca Wójta to zawierzyłem już całkowicie a tu kłamstwa, oszustwa.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Zabrał głos w dyskusji i stwierdził, że nie jest to sprawa gminy. Zapytał radnego 

Wróblewskiego kiedy skończy z tą tyrada, bo to jest tyrada. Pan Popardowski i pan Zdunek 

napiszą takie samo oświadczenie i zostanie ono odczytane na następnej sesji.  

Radny Władysław Wróblewski  

Zapytał dlaczego mi wmawiacie jak tam nikt nie był?  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Powiedział przepraszam bardzo, nie mogę tego znieść.  

Radny Władysław Wróblewski  

Powiedział: również nie mogę znieść jak mnie się robi barana, kozła ofiarnego.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Powiedział: to Pan ze mnie robi a ja sobie na to nie pozwolę. Ja mam teraz pójść z Panem na 

kiełbasę jak Pan mnie oskarża o takie bezeceństwa.  

Radny Władysław Wróblewski  

Powiedział: pracowników oskarżam za kłamstwa wobec mnie i komisji.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Powiedział: proszę do sądu Popardowskiego podać.  

Radny Władysław Wróblewski  

Powiedział: przecież to Pański pracownik, nie mój.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 
Powiedział; ale Pana obraził.  

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk 

Przerwała dyskusję i zaproponowała załatwienie sprawy w kuluarach.  
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Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

14.40 dokonała jej zamknięcia. 

 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania  

wniosków unijnych 


